
er blevet til ved knopskydning. Ting fo‑
randrer sig med tiden og jeg vil have logik 
i skatten og samtidig konsekvens, for dem 
der ikke vil forstå.

…  ved maksimal anvendelse af  IT effekti‑
visere hele skattevæsenet. Det kan ikke 
være rigtig, at vi har et gennemsnitlig stør‑
re forbrug af personaleressourcer, end de 
lande vi normalt sammenligner os med. 
Ligningen og kontrollen skal følge med 
tiden og dette skal ske ved hjælp af bedre 
udnyttelse af IT‑teknologien.

…  stadig sørge for, at der bliver betalt hvad 
der skal. Dette skal ske ved en prioriteret 
indsats. Fusionen og det enstrengede skat‑
tesystem kan være medvirkende hertil, 
blandet andet ved styrkelse af fagligheden. 
Jeg har i øvrigt modtaget mails fra skatte‑
borgere, som har oplyst, at de har haft en 
god oplevelse ved kontakt til skattecen‑
trene, hvor man har fået en kompetent 
rådgivning.Af Niels Sørensen

niels.sorensen@skat.dk
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Hvis jeg var 
skatteminister 
ville jeg...
…  få lavet en afmystificering og en samtidig 

definition på begrebet sort arbejde. Som 
det er i øjeblikket kan definitionen på sort 
arbejde på en gang være teenagepigen, der 
passer naboens børn og det organiserede 
større arbejde uden regning,

…  skabe forenkling og mere gennemsigtlig‑
hed i skattelovgivningen. Mange af lovene 

Hvis jeg var skatteminister...

Venstremanden: Kim Andersen, skattepolitisk ordfører for 
Venstre, vil ændre befolkningens opfattelse af, at SKAT er 
en støvet etat, som ikke alene er ude efter deres penge, men 
også er til for dem.

Modernisering 
af SKATs image
og tidssvarende 
ligning
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…  arbejde for at forbedre skattemoralen. 
Det er en uting, at der unddrages op mod 
50 milliarder årlig ved sort arbejde. Her 
mener jeg, at SKATs Fair Play kampagner 
er en succes. Der skal dog stadig laves 
kontrol og være sanktioner ved bevidst 
unddragelse.

…  stadig have forståelse for enkeltsager om 
forflyttelse, men samtidig mener jeg, at 
tanken om betalingscenter og kundecen‑
tre er den rigtige. Der skal så vidt muligt 
tages de nødvendige hensyn, men opgaven 
skal løses. 

…  sørge for både uddannelse og fornøden 
efteruddannelse. Jeg ser gerne en intern 
uddannelse, men den kan ikke stå alene. 
Rekruttering af den fornødne faglige bag‑
grund udefra er vigtig. Jeg vil gøre op med 
forestillingen om livstidsstillinger inden 
for staten og samtidig skal medarbejdere 
og ledere også være attraktive for andre 
end SKAT.

…  indføre resultatløn også for medarbejder‑
ne, da jeg mener, at resultatløn er motive‑
rende for indsatsen. Den skulle gives for 
blandt andet en øget indsats, kreativitet og 
god ledelse. Resultatlønnen skal dog ikke 
bruges som et generelt lønløft, men være 
mærkbar for den enkelte.

…  følge den nye indsatsstrategi nøje. I en 
overgangsfase kunne jeg godt leve med 
en mindre nedgang i resultaterne. Det vil 
hente sig ind efterfølgende.

…  gøre SKAT til en attraktiv arbejdsplads, 
som følger med tiden. Der skal være gode 
karrieremuligheder og med levering af de 
nødvendige resultater være med til at gøre 
SKAT til en god referencevirksomhed. 

…  holde fast i, at Inddrivelse er en integreret 
del af SKAT. Beslutningen om placeringen 
i SKAT er truffet og jeg vil ikke være med 
til ændringer i tide og utide trods kritik 
fra nogle kommuner om tab af provenu.Fo
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Hvis jeg var skatteminister...
”Hvad ville du gøre, hvis du var skatteminister?”
Det spørgsmål stiller vi en række af de skattepolitiske ordførere i Folketinget - og 
bringer deres svar under fællesoverskriften: Hvis jeg var skatteminister, ville jeg…
Vi har indtil nu talt med en københavner og tre jyder og to sjællændere og denne 
gang er det endnu en jyde, Kim Andersen.

Ikke skatteminister
 
Kim Andersen er skattepolitisk ordfører for regeringspartiet Venstre.
Ambitionen er ikke at overtage Kristians Jensens post, da han udfylder denne 
udmærket.
Ved opslag i Google på hans navn kom der ca. 242.000! hits - flere end de fleste af 
hans skattepolitiske ordførerkolleger. Dette er ikke noget Kim Andersen tillægger 
nogen betydning.
Kim Andersen er som de øvrige skattepolitiske ordførere en travl mand, hvilket 
blev understreget under interviewet. Der var en del, der telefonisk ville have 
kontakt med ham, og da vi var ved at være færdige, trådte selveste Bent Stuckert 
fra TV-Avisen ind ad døren. Der var noget i gang omkring registreringsafgiften!
I næste nummer stiller vi spørgsmålet til formanden for Folketingets Skatteudvalg 
René Skau Björnsson.
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…  fokusere på prioriteringer. For eksempel 
har jeg tillid til SKATs indsatsplaner. Vi 
skal udnytte ressourcerne på den bedste 
måde. 

…  understrege, at vi ikke skal have et 
overvågningssamfund. Vi skal iagttage 
personlovgivningen uden at ”snage”. For 
eksempel skal registerloven naturligvis 
overholdes.

…  ikke indføre differentieret moms. Dette 
vil skabe bureaukrati, afgrænsningsproble‑
mer samt øget mulighed for svindel.

…  give skattelettelser på arbejdsindkomster. 
Vi har generelt for høje skatter og afgifter. 
Lettelserne skal dog først ske, når det 
økonomiske råderum er til stede. 

…  opretholde toldkontrollen på et moder‑
ne niveau, hvor det skal være effektivt 
og tidssvarende. Samarbejde med politi 
og retsvæsen vil være med til at øge den 
præventive virkning.

…  stadig læse bladet Dansk Told & Skat, 
hvor jeg ‑ som i dag ‑ læser udvalgte artik‑
ler.

“
Jeg har i øvrigt

modtaget mails fra 
skatteborgere, som 
har oplyst, at de har 

haft en god oplevelse 
ved kontakt til

skattecentrene, hvor 
man har fået

en kompetent
rådgivning.                  

”

Kim Andersen - kort fortalt
Kim Andersen, 49 år, 
koncerninformationschef.
Gift med Birte Andersen, tre børn mellem 14 
og 21 år. Bor i Skanderborg.
Interessen for politik stammer hjemmefra, 
hvor faderen, tidligere folketingsmedlem 
for Venstre Niels Agner Andersen, slæbte 
ham med til talrige politiske møder i diverse 
forsamlingshuse. Faderen var i øvrigt 
skattepolitisk ordfører i  perioden 1968-71.
Medlem af Folketinget for Venstre siden 
marts 1998. 
Skattepolitisk ordfører, formand for 
Erhvervsudvalget, Trafikudvalget, 
Kulturudvalget og Udvalget for 
Grønlandslove. Formand for Udvalget 
vedrørende Kulturelle Anliggender i 
Sydslesvig. Desuden øvrige hverv, bl.a. 
formand for Århus Teaters bestyrelse.
Politiske forbilleder: I..C. Christensen, for 
hans personlige integritet og som fortaler 
for og som eksempel på, at almindelige 
mennesker kunne opnå store politiske poster 
og væsentlige politiske resultater. Nelson 
Mandela, for hans vedholdenhed, idealer og 
kamp for retfærdighed. Kim Andersen har 
i øvrigt trykket hånd med Nelson Mandela, 
hvilket han beskrev som en uforglemmelig 
oplevelse. 
Yderligere informationer: http://kimandersen.
venstre.dk/

ns

Fo
to

: f
ag

áp
re

ss
/M

ik
ae

l H
ju

le
r

Kim Andersen har ikke ambi-
tion om at blive skattem-
inister – den plads udfylder 
Kristian Jensen udmærket.


